
 

Skolebestyrelsesmøde 

Onsdag d. 20. november  2019 

kl. 17.00 – 19.30 

Forældrerepræsentanter: Ellen Jensen (formand) 
Joan Christensen (næstformand) 
Anette Haslund 
Mikkel Kruse 
Mona Kjær Nielsen 
Signe Bloch-Krarup 
Tanja Terndrup 

Mor til Jonas i L-klassen 
Mor til Anton i Y-klassen 
Mor til Tobias i Y-klassen 
Far til Frederik i M-klassen 
Mor til Sebastian i Z-klassen 
Mor til Alexander i B-klassen 
Mor til Dicte i M-klassen 

Forældresuppleanter:  
 

 

Medarbejderrepræsentanter Mie Geert 
Karen Faaborg 

 

Ledelsesrepræsentanter Uffe Lilholm 
Ane Borum 
 

 

Afbud: Mikkel Kruse  

 

1. punkt 
35 min /17.00 

Indskolingen viser og fortæller 
 

Ansvarlig: Uffe 

Sagsfremstilling: Formålet med punktet er skolebestyrelsens tilsyn med skolens virksomhed.  

• Oplæg omkring ”Naturen som læringsrum i indskolingen”. 

• Hvad tænker skolebestyrelsen omkring ”Naturen som læringsrum”? 

• Spørgsmål 

• Andet 
 

Ninna Sidelmann fra B-klassen viser og fortæller 

Bemærkninger: Ninna fortalte om, hvordan B-klassen arbejder med at have skole i naturen. 

Beslutning:  
 

 

2. punkt 
3 min /17.35 

Godkendelse af referat fra 25. september 2019 (5 min) (bilag 1). 
 

Ansvarlig: Ellen 

Sagsfremstilling: Referatet kan ikke laves om, men er der indhold eller passager, som 
skolebestyrelsesmedlemmer ikke er enig i eller ønsker tilføjelser til, så kan 
tilføjelser/ændringer laves under dette punkt.  
 

Bemærkninger: Godkendt  



Kommentar til punkt 8: Der står at der ikke var opbakning. Begrundelse for at de 
ikke var medlemmer der valgte at tage med på Landsmødet var taget på baggrund 
at et ønske om at bruge deltagerbetalingen intent på skolen. 

Beslutning:  
 
 

 

3. punkt 
5 min / 17.38 

Opfølgning på punkter fra sidste møde (5 min) 
 

Ansvarlig: Ellen 

Sagsfremstilling: Formålet med dette punkt er sikring af, at der følges op på beslutninger og 
drøftelser fra tidligere møde. 
 

Bemærkninger:  

Beslutning:  
 

 

4. punkt 
15 min/ 17.43 

Forældrearrangement – foredrag e.lign 

Ansvarlig: Ellen 

Sagsfremstilling: Skolebestyrelsen ønsker at Dybkær Specialskoles bygninger danner ramme for en 
bred vifte af aktiviteter for børn/unge/forældre/fagpersonale, hvor børn og unge 
med særlige behov er omdrejningspunktet. 
 
Formålet med punktet er, at skolen opleves som et levende sted, hvor der også 
tilbydes viden, inspiration og oplevelser til skolens forældre og evt. andre 
interesserede omkring specialpædagogiske temaer.  
 
Skolebestyrelsen har tidligere stået for arrangementer omkring ”Søskende til 
mennesker med handicaps”, ”Seksualitet” mm.  
 
Drøftelse og beslutninger omkring: 

- Hvilke temaer kunne være aktuelle? 

- Nedsættelse af arbejdsgruppe. 

- Evt. fastlæggelse af tidspunkt for arrangement. 
 

Bemærkninger: Forslag til emne: Pubertet og seksualitet. Evt. fælles oplæg med efterfølgende 
drøftelser i mindre grupper omkring aldersrelevant tema. Tilmelding kan være 
specificeret ift. deltagelse forskellige temaer. 
Ønske om at der gives mulighed for at forældrene kan dele tips og tricks.  

Beslutning: Vi kontakter Birte, skolens seksualvejleder, som formodeligt kan formidle kontakt til 
oplægsholder. 
Afholdes januar/februar. 
Arbejdsgruppen: Signe, Mona, Birte, Ane. 

 

5. punkt 
15 min/17.58 

Arbejdsfredag/hyggefredag med kombination af arbejde og hygge. (Bilag 2) 

Ansvarlig: Arbejdsgruppen 

Sagsfremstilling: Der ønskes en skole, hvor de fysiske rammer spiller sammen med den pædagogiske 
og didaktiske linje på skolen.  



Formålet med en arbejdsfredag/hyggefredag er, at 

- forældre bidrager med en ekstra hånd ift. de fysiske rammer, på områder 
som ligger ud over det mulige i hverdagen.  

- forældre og børn laver noget sammen på skolen – får en god oplevelse 
sammen.  

- At skabe ejerskab til vores fælles skole.  
 
Beslutning om: 

- Dato for arbejdsfredagen/hyggefredagen. Forslag om 13. marts.  

- Beslutning om indhold på baggrund af tidligere rapport om vores skole. Skal 
vi have fokus på legepladserne og/eller skal lave opgraderinger indendørs? 
(se bilag med rapporten er udarbejdet af skolebestyrelsen for nogle år 
siden) 

- Hvem laver hvad? 
 

Bemærkninger: Udvalg: Uffe, Ellen, Joan. 
Udvalget udarbejder program og definerer arbejdsopgaver.  

 

6. punkt 
15 min /18.13 

Lejrskole/overnatning – retningslinje  

Ansvarlig: Ellen 

Sagsfremstilling: Formålet med dette punkt er, at skolebestyrelse og ledelse får besluttet en fremtid 

linje for lejrskole og overnatninger.  

 

Den tidligere beslutning i skolebestyrelsen er, at der ikke afholdes lejrskole på 

Dybkær Specialskole. Overnatning kan besluttes på skolen. Overnatning kun f.eks. 

være ifm. Sølund Festival, overnatning på skolen eller lign.  

De sidste år har overnatninger udelukkende været i ungdomsafdelingen, bortset fra, 

at en klasse i junior afd. Havde en overnatning ”ude af huset” i sidste skoleår.  

 

Drøftelse og gerne beslutning. 

 

Bemærkninger: Der er mange gode ting ved at elevernes kan deltage i en overnatning. Hvis vi vælger 
det vil det betyde, at der i dagligdagen vil være færre personaletimer ved eleverne. 
Hvis der skal laves en tur med overnatning kunne det tænkes ind med 
forældrebetaling og at klassen selv tjener penge til turen. Dette vil dog ikke kunne 
dække de ekstra timer personalet vil skulle bruge og derfor stadig betyde, at der vil 
være færre personaletimer i dagligdagen. 
 

Beslutning: For nuværende prioriteres overnatninger ikke. Der er enighed om at det ønskes 
prioriteres, at der er flest mulige hænder og kvalitet i hverdagen. 
Der vil fortsat være overnatning på Sølund for klubben i ungdomsafdelingen. 

 

 

7. punkt 
10 min /18.28 

Regnskab 2019 (bilag 3) 
 

Ansvarlig: Uffe 

Sagsfremstilling: Formålet med dette punkt er, at  

- skolebestyrelsen orienteres om ledelsens håndteringen af pålagt besparelse 



her i efteråret.  

 
Ældreområdet har haft en overskridelse på ca 56 mio. kr. og Byrådet har besluttet, 
at alle afdelinger i kommunen skal være med til at finde pengene. Skoleafdelingen 
skal finde 9,9 mio. kr. Af dette beløb skal Dybkær Specialskole finde kr. 204.000.-.  
 
Vedlagt som bilag er ledelsens skrivelse til skoleafdelingen. 
 

Bemærkninger: Vi meldt ind at vi kunne sparre omkring 900.000kr. Det ender med at det bliver ca. 
637.000 kr. Skolen har taget en vinkel ind i det ift. samarbejdet i kommunen. 
Begrundelse for, hvorfor vi kunne finde et store besparelser, er grundet vores store 
anlægsudgifter. 
 

Beslutning:  
 

 

7. punkt 

5 min /18.38 

Budget 2020 

Ansvarlig: Uffe 

Sagsfremstilling: Budget 2020 er nu besluttet af byrådet.  
 
Orientering om hovedelementerne i budgettet.  
 
Punktet kommer på dagsorden på december mødet. 
 
 

Bemærkninger: Hele specialområdet skal sparre 5 millioner kroner. Der er intet konkret ift. det og 

hvor stor en del vi skal sparre. Så punktet kan dd. ikke behandles yderlige.  

Beslutning:  

 

 

8. punkt 
10 min /18.43 

Orienteringer og Nyt fra 

Formanden  
og evt. andre 
skolebestyrelses-
medlemmer 
 
 

Ellen har været med til ansættelsessamtaler til en lærerstilling i Salamanca-gruppen. 
En fin proces og der blev ansat en god kandidat.  
 
Der holdes tapas- julefrokost til mødet d. 11/12-2019. 

Ledelse 
 
 

1. Nyt omkring notat- og journaliseringspligt. 
Skolen er i gang med at udarbejde principper. 
 
Opmærksomhed fra bestyrelsen: Elevernes ”bøger”. Kan vi fortsætte med dem? 
Punktet tages på igen på et senere bestyrelsesmøde.  
 

2. Kvalitetsrapport. Opstart fra 18. november og afleveres 9. januar. 
 

Medarbejdere 
 

Indskoling:  
Nyt tiltag i indskolingen. Hver klasse har i løbet af året et 8 ugers yoga-forløb. Når 
yoga-sessionen starter er eleverne urolige. Efter en halv time, når seancen er slut, 



sidder alle elever helt stille og rolige på deres måtte.  
Junior:  
Der er mange gode aktiviteter der favner alle. Tydelige formål med de aktiviteter der 
laves. 
Ungdom: Optaget af at få hverdagen til at balancere. Skabe læring for gruppen + de 
individuelle hensyn der skal tænkes ind. Personalegruppen har stor glæde af den 
kollegiale.  
 
 
Fælles for alle: Der er mange nye tekniske platforme der er i gang med at blive 
implementeret.  
 
 

 

9. punkt 
3 min /18.53 

Evt. 
 

  

- Det drøftes om det kunne være en strategi, at de forældrevalgte en gang om 
måneden sender en teaser til politikkerne, som fortæller noget om, hvad vi 
gør som skole ud i det omkringliggende samfund.  

              Det tages på som punkt til næste gang. 

- Garderober i klasserne i junior. Ledelsen ser på det.  
 

 

 

 

Mødekalender for skolebestyrelsen 2019-2020 
Ugedag Dato Kl.slet Sted Dagsordenspunkter 

Onsdag 14/8-19 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

Onsdag 25/9-19 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

Onsdag 20/11-19 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

Onsdag 11/12-19 17.00-19.30 Dybkær Specialskole -Kvalitetsrapport 
-Forældrearrangement 
-”Hvad vil skolebestyrelsen være kendt 
for” jf. punkt på skolebestyrelsesmøde 
25/9. 

Onsdag 8/1-20 17.00-19.30 Dybkær Specialskole Kvalitetsrapport 

Onsdag 5/2-20 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

Onsdag 4/3-20 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

Onsdag 1/4-20 12.00-20.00 Temadag -Hvad er faglighed på Dybkær 
Specialskole.  
-Elevplansarbejdet – hvad er resultatet 
blevet. 

Onsdag 13/5-20 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

 

 


